

Referat af kredsbestyrelsesmøde mandag 8. december 2025:

Indledende: Jens Ole er ordstyrer, Karen er referent.

Deltagende, fornavne: Kaj, Torben, Jens Ove, Reidar, Peter, Mads, Rasmus, Aksel, Ole, Anders, Jakob, Søren, Nicki og Karen (Emil som tilhører)

1. Opfølgning på sidste referat 22/9 2025

Opfølgende på referatet fra sidste møde omkring evt. budgetoverskridelser på aktiviteter, så gør formanden det helt klart, at der er fuld opbakning til, at kredsens koordinators afholder aktiviteter som aftalt med det nødvendige økonomiske forbrug.

2. Koordinatorer orientering og dialog:

Riffel: Aksel har kæmpet lidt med tilladelser til brug for det næste års tid. Det er nu på plads, og der afholdes Jagtfeltskydning 13.-14. juni 2026 i Hevring, men i en ny form, hvor der fokuseres på jægerskydning frem for konkurrenceskydning alene. Langdistanceskytterne vil også gerne være med og alle koordinators opfordres til at komme og bakke op. Alle gode idéer meldes til aksel.

Bue: Jakob har lavet et oplæg til en ny procedure for udlejning, som sendes rundt efter mødet. Største ændring er et startgebyr på 400,- som skal gå til vedligehold/nyanskaffelse af grejet. Vigtig præcisering er, at vi forsikringsmæssigt kun er dækket, når vi laver aktivitet i enten kreds eller foreningsregi. Private arrangementer er ikke dækket. Afregning bør ske direkte til kredskassereren. Den der rekvirerer vognen, er desuden ansvarlig for at melde skydningen til politiet.

Uddannelse: Anders melder at de fleste kurser er planlagt, men savner at foreningerne snakker sammen, så økonomien ikke bliver udfordret på for få deltagere hvert sted – gælder f.eks. hygiejnekurser. OBS på, at ønsker man som forening tilskud til at uddanne instruktører, så skal der søges på forskud, da det er DJ puljemidler. Reidar præciserer dette på årsmødet. Omvendt kan kreds i særlige tilfælde gå ind og underskudsdekke kurser eller vælge at bevilge midler til uddannelse. Kontakt i så fald Reidar, Torben eller Jens Ove. Idéer til kommende kurser meldes til Anders. Enighed om at hygiejnekurset

Haglskydeudvalget: Anders melder at de er meget glade for den opbakning, de får fra kreds.

Nyjæger: Opfølgende på referatet har Forsvaret godkendt, at kamuflering af de 14 tårne i Hevring kan ske ved bemaling. Arbejdet og dermed udgiften afholdes af kreds i 2026. OBS på, at flere tårne mangler stiger og at alle tårne bør efterses før evt. jagter i 2026. I løbet af efteråret har 5 nyjægere haft mulighed for at komme på 1/1 pürsch i Hevring. Karen mangler opdateringer fra de 5, og tager snarest kontakt, så beretningerne kan komme på facebook gruppen. Søndag 14/12 afholdes 2

nyjægerjagter i Hevring: 14 nyjægere får mulighed for anstandsagt med riffel om morgenen og 15 nyjægere får mulighed for at komme med på andejagt om aftenen.

3. Orientering om kredsens aktuelle situation – herunder regnskab v. Reidar

Ny Naturnationalpark i Kaløskovende KAN blive en realitet, da området er på forslagslisten til næste rul. Vær OBS lokalt i jægerrådene og gør jeres indflydelse gældende.

I Odder har Jægerrådet inviteret DN til at give en status på Grøn Trepert. Det samme gør man i Syddjurs. Forslag til temaer til årsmøderne er velkomne og sendes til Reidar.

Organisationsudvalget arbejder med at få nedsat arbejdsgrupper mv.

Hans Røy er udpeget fra Jægerforbundet til bestyrelsen for Nationalpark Mols Bjerger, og Karen som formand.

Ordstyreren faciliterede en uformel diskussion/meningsmåling omkring for eller imod at afholde repræsentantskabsmøde hvert år kontra evt. hvert andet år.

Opmærksomhedspunkt generelt set på, at vi stiller med fuldt hold af delegerede til årsmødet.

4. Orientering om seneste nyt fra hovedbestyrelsen

Der arbejdes pt. med budgetforhandlinger.

Claus Lind arbejder hårdt på at forhandle jagttider politisk. Det er en svær proces.

Vildt og Naturpolitisk udvalg og øvrige nye udvalg er måske ikke fuldt ud på plads, men de er allerede blevet inddraget meget og gør det rigtig godt.

Reidar og Torben går ind i en travl periode, hvor kalenderen nu er fuld med planlagte jægerrådsårsmøder.

5. Rekruttering og valg af koordinatore - Nyjæger, hundekoordinator...

Nyjægerkoordinator: Bent Tovgaard indstilles med kone Vivi Tovgaard som backup.
Beslutning: Enstemmigt valgt og godkendt

Hundekoordinator: Vakant

Webkoordinator og sekretær: Muligvis vakant

Bestandsovervågningskoordinator: Vil blive en realitet i fremtiden at finde en sådan på kreds niveau, men også i hvert jægerråd. Kommissorium for disse efterlyses.

Beslutning: Reidar undersøger, hvor mange koordinatore vi mangler, og laver stillingsopslag klar, så der kan agiteres ude på jæggerrådsårsmøderne.

6. Budget og aktiviteter 2026

I forhold til de fremtidige skydninger i Hevring, kan det blive en udfordring økonomisk, hvis de manglende tilmeldinger fra 2025 gentager sig. Det kan sagtens være grundet sammenfald i 2025 med rep. mødet. Der laves reklameopslag/plakater, som sendes rundt igen i år. Der bør afsættes 20.000,- til underskudsgaranti og PR.

Dyrskuets i Horsens ansøger om 15.000,- i 2026 til leje af stand, forplejning af frivillige og leje af laserstand samt 6000,- til Hav- og Strandjagtsskydningen. Desuden fremstilles forslag om kredsarrangement primært for nye riffeljægere på skydebanen i Urlev, hvor der søges 12.601,-

Food Festivalen havde 85.000,- på budgettet i 2025, og det forventes at blive det samme i 2026. Helle og Torben tilbyder at lave en trailergennemgang, inden der bestilles varer. Torben forsøger at få et tilskud fra hovedorganisationen.

Det Gyldne Slip er uafklaret endnu i forhold til afholdelsessted, men Jakob går ud fra, at der bliver 2 arrangementer. 5000,- afsættes til dette.

Kredstraileren er i øvrigt i en forfatning, hvor markisen trænger til udskiftning. Der bør budgetteres 20.000,- til opfyldning inden sæsonen og rep. af markise.

I forhold til nyjægerjagterne afsættes 10.000 til Hevring og 5000,- til øvrige. Udgiften til maling og reparation af tårne i Hevring bør også budgetteres.

Edderfugleovervågningen fortsættes og budgetteres til 5000,-

7. Orientering om kredsens aktiviteter i den nærmeste fremtid

7A:

Årsmøder og kredsårsmøde: Datoerne for alle møderne er nu på plads.

Forslag om at få Katrine Fruelund ud og holde oplæg til kredsårsmøde 10. marts om jægerens indflydelse i Naturnationalparker.

Henstilling: Hvis i har temaer til jæggerråds årsmøderne, som i ønsker at få Reidar og Torben til at sige noget om, så giv besked i god tid inden.

7B:

DJ blad - 2 scenarier tages med på Jæggerrådsårsmøder, evt. 3. forslag: Medlemsbladet bliver uomtvisteligt et emne på årsmøderne, og der er derfor lagt 2 oplæg ind i formandsmappen, som Torben og Reidar vil bede om tid på dagsordenerne ude på

jægerrådsårsmøderne til at høre medlemmernes input. Forslag til et 3. forslag modtages meget gerne – både inden møderne og på møderne.

Beslutning: Torben sender dagsordenspunkt til motivation af jægerrådets holdning til Jæger bladets fremtid til alle jægerrådsformænd.

Øvrigt: Forslag fra Rasmus: Bedre kommunikation ønskes ud til jægerråd og formænd omkring f.eks. køreplan for digitalisering.

OBS: TRYG har tilbudt at komme rundt og fortælle om forsikringer på alle jægerrådsmøder. Favrskov har takket ja. Ønsker man deres deltagelse, skal jægerrådsformændene selv tage kontakt direkte.

Forslag fra Reidar: Uddannelse til Digital ambassadører.

Anders slår et slag for at se de webinarer, der allerede er lavet.

8. Eventuelle forslag fra de enkelte kredsbestyrelsesmedlemmer

Ingen indkomne forslag

9. Fastlæggelse af næste ordinær

Tirsdag den 3. marts på Skæring Lokalcenter hos Ole Madsen. Mødet laves som hybridmøde.

10. Eventuelt